
Schůze Výboru základní odborové organizace FLÚ 

19. 10. 2021 9:30–11:00 

 

Přítomní členové výboru: Teresa R. Baron, Jan Frei, Juraj Hvorecký, Robert Novotný, Pavel 
Nývlt, Martin Profant, Darja Zoubková. 

 

Za zapisovatele schůze byl určen Pavel Nývlt. 

Výbor schválil program schůze. 

Pavel Nývlt upozornil na změnu, která byla v zápisu z minulé schůze provedena před jeho 
zveřejněním, aby se předešlo matení členů ve věci aktualizace webových stránek. 

Juraj Hvorecký navrhl vyplatit odměnu 1.500,- Kč Vladimíru Havlíkovi za jeho péči o 
webové stránky odborů. Výbor souhlasí (7 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdrželo). Darja Zoubková 
zjistí, jakou formou tuto odměnu nejlépe vyplatit. Juraj Hvorecký požádal o aktualizaci 
stránky „Kontakt“ na webových stránkách odborů. 

Juraj Hvorecký informoval, že FIO banka, a. s., sice nevybírá poplatky za vedení účtu, ale 
požaduje, aby byl údaj o disponentovi zanesen do obchodního rejstříku, takže by každá změna 
stála 4.000,- Kč. Dále slíbil, že prozkoumá možnost převodu účtu ještě k jiné bance, a uvedl, 
že na účtu bylo ke dni 18. října 2021 216.234,33 Kč. 

Juraj Hvorecký dále informoval, že 27. 10. se koná jednání nadřazeného svazu (OSPVV). 

Darja Zoubková upozornila, že vyplacení bonusových šeků za roky 2020 a 2021 bude stát 
mezi 110 a 120 tisíci Kč. Výbor prodiskutoval potřebu zpřesnit pravidla stanovená na 
minulém zasedání a rozhodl se (7 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdrželo) doplnit příslušné usnesení o 
tyto specifikace: šeky budou vypláceny podle stejných pravidel jako v roce 2019; vyplatí se i 
odměny na děti do patnácti let věku (včetně roku, kdy dítě dovrší patnáct let); i pro nárok na 
bonus na dítě bude rozhodující členství v odborové organizaci ke 30. červnu příslušného roku. 

Výbor prodiskutoval otázku přechodu na elektronické stravenky. Robert Novotný shrnul 
proběhnuvší prezentaci stravenkové firmy a upozornil, že část prostředků na nových kartách 
bude určena na stravování a část na jiné benefity, a to i na kartě MultiSport, bude-li zájem. 
Robert Novotný také nastínil různé možnosti, jak naložit s nevyčerpanými papírovými 
stravenkami před koncem jejich platnosti. Výbor nadále preferuje, aby se každý zaměstnanec, 
jejž se to týká, mohl rozhodnout, zda bude pobírat elektronické stravenky na kartu, nebo 
stravenkový paušál. Výbor také vyjadřuje přesvědčení, že stravenkový paušál bude pro 
zaměstnance brzy výhodnější než stravenky, možná už při příští změně vyhlášky o stanovení 
výše základních sazeb stravného. Výbor bude situaci nadále bedlivě sledovat. 

Výbor prodiskutoval otázku, zda je stávající maillist vhodnou platformou pro diskusi mezi 
řadovými členy a výborem, protože na maillistu nejen nejsou všichni členové odborů, ale ani 
všichni členové výboru. Výbor prosí členy, aby se na něj raději obraceli prostřednictvím 
adresných mailů než stávajícího maillistu. 

Výbor dále prodiskutoval problematiku řetězení smluv na dobu určitou. Pavel Nývlt vznesl 
dotaz, zda vyjít z návrhu minulého výboru a upravit ho, což odmítli Robert Novotný a Martin 



Profant. Ten upozornil, že někteří vedoucí využívají smlouvy na dobu určitou šikanózním 
způsobem, za jediné funkční řešení však považuje vyjednávání s vedením o konkrétních 
případech a pak případně vyvolání dohadovacího řízení. Juraj Hvorecký informoval, že 
průběžně stoupá počet lidí se smlouvou na dobu neurčitou a že ředitel ústavu disponuje 
právníky připraveným návrhem dohody. Výbor se usnesl (7 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdrželo) 
vzít tento návrh jako základ pro další vyjednávání a přizvat ředitele ústavu na další zasedání. 

Juraj Hvorecký předestřel otázku poměru platů na ústavu vůči průměru AV, jemuž se 
neblížíme; Martin Profant doplnil kontext jak ve vztahu k minulosti, tak k jiným ústavům třetí 
vědní oblasti. Jan Frei vznesl dotaz, zda by v tomto směru nemohl vyvinout aktivitu OSPVV. 
Výbor konečně prodiskutoval vývoj rozpočtu, jaký lze očekávat v příštích letech. 

Termín dalšího zasedání Výboru byl předběžně stanoven na 29. listopadu v 9:30. 

V hlasování per rollam ve dnech 21.-22. 10. dále Výbor schválil vyplacení odměny Dagmaře 
Matuškové za pomoc s hospodářskou agendou, a to ve výši 6.000,- Kč formou DPP. 


